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a r m a n m e l i . i r توقف قطار وحید جلیلی بالاخره در ایستگاه جام جم   

 ممنوع التصویری که
 قائم مقام صداوسیما شد

گفت وگــو
محسن جلیلوند در گفت وگو با »آرمان ملی« مطرح کرد:

از متن برجام تا نقش روس ها در وین
  روسیه مذاکرات 1+4 را مدیریت می کند

 توافق در کوتاه مدت ممکن نیست

آرمان ملی- یاسمین طالقانی: پس 
از تکذیب و تاییدهای زیاد، با حکمی از 
سوی پیمان جبلی، وحید جلیلی قائم 
مقام رئیس سازمان صداوسیما در امور 
فرهنگی و دبیر ستاد تحول در این سازمان 
شد. در حکم جلیلی آمده که انتظار می 
رود برای انجام مأموریت های ذیل تلاش 
نمایید:» بسیج حداکثری ظرفیت های 
رزشمند داخل و خارج سازمان برای  ا
ارتقاء محتوایی و کیفی برنامه ها مطابق 
مأموریت های چهارگانه سازمان در حکم 
العالی(:  )مدظله  رهبری  معظم  قام  م
دانشگاه آگاهی و معرفت، آوردگاه جنگ 
نرم و مقابله با تحریف و تفتین، آسایشگاه 
چشم و دل برای بهره مندی از زیبایی ها 
و هنر و قرارگاه پراکندن امید و نشاط - 
پیگیری برای اجرای تحول در ساز و کارها، 
محتوا و کیفیت تولیدات نمایشی با نگاه به 
راهبردهای کلان رسانه ملی- بازتعریف 
و فعال سازی هدفمند چرخه »طراحی 
- تولید- پخش – بازخورد« به منظور 
قویت یکپارچگی راهبردی - کاهش  ت
موازی کاری ها، چابک سازی و هم افزایی 
حداکثری شبکه های سیما و صدا - طراحی 
و اجرای ساز و کارهای مناسب برای ارتقاء 
کیفی نیروی انسانی تراز انقلاب اسلامی 
در رسانه ملی - ارتقای هویت محوری و 
عدالت گستری در رویکردها، برنامه ها و 
ساز و کارها. همه معاونت ها و بخش های 
سازمان در انجام مأموریت های یادشده 
حداکثر همکاری و هماهنگی را مبذول 

خواهند داشت.«
 منتقدی که قائم مقام شد

نکته قابل تامل اینجاست که وحید 
جلیلی از منتقدان عملکرد صداوسیما 
بوده و 22 فروردین 90 سایت بولتن نیوز 
نوشت:» هفت به عنوان مهمترین برنامه 
سینمایی تلویزیون، قرار بود از حضور 
یک مهمان استفاده کند و یاد و خاطره 
مرتضی آوینی را گرامی بدارد اما نتوانست 
از وحید جلیلی برای گرامیداشت این شهید 
استفاده کند. با پیگیری های خبرنگار ما، 
روشن شد که مهمان دعوت شده برای 
این برنامه وحید جلیلی بوده که علی رغم 
هماهنگی اولیه با وی، در آخرین گفت وگو، 
عوامل برنامه به وی اعلام کردند که ممنوع 
التصویر است و نمی تواند دراین برنامه 
حضور یابد. آخرین حضور سردبیر ماهنامه 
فرهنگی »راه« در تلویزیون مربوط به برنامه 
دیروز امروز فردا است که با انتقادهاي 
صریحي از صداوسیما همراه بود و احتمال 
دارد وی به دلیل سخنانش در این برنامه 
ممنوع التصویر شده باشد« اردیبهشت 
9 وحید جلیلی خطاب به ضرغامی  1
گفت:» تقاضای مناظره ای از آقای ضرغامی 
این  کم رویی  کمال  با  ایشان  که  د  ش
درخواست را بایکوت کردند. یک بار وقتی 
خانم بازیگری به نبودن عکس خود در 
تیزر فلان سریال اعتراض کرده بود آقای 
ضرغامی بارها مصاحبه کرد تا از دل آن 
بازیگر دربیاورد و واکنش نشان داد. حال 
چند روز است که 20 رسانه نامه زده اند 
و ایشان خود را در جایگاهی نمی بیند 
که بخواهد جواب دهد.«  8 خرداد 95 هم 
گفته بود:» چقدر دوست داشتم امروز آقای 
جیرانی حاضر به مناظره با من می شد تا 
حرف هایی که زده شد را جواب می دادم. در 
دورانی که فریدون جیرانی، صدها ساعت 
آنتن زنده را در اختیار داشته و به دفاع از 
جشنواره ها می پرداخت، ضرغامی ما را در 
سازمان صداوسیما ممنوع الورود کرده بود. 
آمار ارائه کنیم که چقدر ایشان از آنتن 
رسانه ملی برای بیان افکارش استفاده 
کرده، و چقدر این آنتن در اختیار مخالفان 

جشنواره های خارجی قرار گرفته است.«
 شعارهای جلیلی مردم پسند 

است؟
وحید جلیـــلی پیش از ایـــن در نقد 
صداوسیما گفته بود:» سازمان صدا و سیما 
ورود خوبی به الگوهای خانوادگی نداشته 
و افزود: زن مسلمان از جنبش تنباکو 
در صحنه حاضر بوده ولی چقدر از این 
موضوعات در صدا و سیما ساخته شده اند؟ 
رسانه ملی اگر سوژه می خواهد، چرا از این 
همه سوژه های جذاب استفاده نمی کند؟ 
وقتی صدا و سیما در این زمینه درست 
عمل نکند برخی افراد که نسبتی به انقلاب 
و اسلام ندارند وارد برنامه سازی می شوند.« 
اکنون زنان در انتظار هستند تا مشاهده 
کنند جلیلی نگران از مغفول ماندن زنان 
در برنامه های صداوسیما چه تدبیری برای 
رفع مشکل دارد؟ یا گفته بود:» برخی 
از طنزنویسان که رسانه ملی آن ها را به 
صدر برده و میلیون ها تومان برای آثارشان 
هزینه کرده از نشریات روشنفکری انتخاب 
شده اند. این در حالی است که طنزنویسان 
حزب الهی که طنزشان بهتر هم بوده به کار 
دعوت نشده اند.« بازار گرمی وحید جلیلی 
برای طنزنویسان دلواپس هم محل تامل 
است. او با نگاهی به علایق جامعه به خوبی 
در خواهد یافت که سلیقه اکثریت جامعه 
با آنچه او در نظر دارد، تفاوت های زیادی 

دارد.

گزارش

آرمان ملی: در شــــرایطی کـه تیم 
مذاکره کننده هسته ای همچنان در وین 
مشغول مذاکره است و به رغم اخبار ضد و 
نقیضی که از فرآیند  مذاکرات یا توافق های 
انجام گرفته در رسانه ها منتشر می شود، 
ایران در گامی اعتمادساز و در اقدامی 
داوطلبانه، اجازه جایگزینی دوربین های جدید به جای 
دوربین های آسیب دیده در مجتمع تسا در کرج را به آژانس 
داده است. نظارت آژانس بین المللی انرژی اتمی بر تأسیسات 
مجتمع »تسا« در کرج  یکی از موضوعات اختلافی  فی مابین 
ایران و آژانس بود، درخواست دسترسی و نظارت آژانس 
بر فعالیت های این مجتمع در دو سفر شهریورماه و آذرماه 
رافائل گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی، به 
تهران مطرح شده بود اما ایران در قبال درخواست آژانس در 
خصوص تعویض دوربین های آسیب دیده در اقدام خرابکارانه 
علیه مجتمع تسا در کرج، از ابتدا به صراحت اعلام کرده بود تا 
زمانی که نهادهای مسئول، بررسی های فنی و امنیتی خود را بر 
روی دوربین های مذکور انجام ندهند، اجازه سرویس یا تعویض 
دوربین ها داده نخواهد شد اما ایران در اقدامی داوطلبانه، اجازه 
جایگزینی دوربین های جدید به جای دوربین های آسیب 
دیده را به آژانس داده است ولی تصاویر ضبط  شده توسط این 
دوربین های جدید مانند تصاویر دوربین های قبلی در اختیار 
آژانس قرار نخواهند گرفت و همچنان نزد سازمان انرژی اتمی 
ایران محفوظ خواهند ماند. آمریکا هم در مقابل این اقدام ایران 
اعلام کرد نیازی به نشست فوق العاده شورای حکام آژانس 
نیست. در این راستا برای بررسی تحولات حول محور برجام 
و مذاکرات وین »آرمان ملی« با محسن جلیلوند تحلیلگر 
مسائل بین الملل و استاد دانشگاه به گفت وگو پرداخته است 

که می خوانید. 
 مذاکرات ایران با 1+4 همچنان در وین ادامه دارد،  

روند مذاکرات را تا به امروز چگونه ارزیابی می کنید؟
بر اساس اخبار درز کرده، مذاکرات در حال انجام است ولی 
سرعت آن به کندی در حال پیش رفتن است. این امر تاثیر 
خودش را بر مذاکرات می گذارد. به نظر می رسد آمریکایی ها 
خیلی عجله ای برای پیش رفتن مذاکرات ندارند. چون احساس 
می کنند دست بالا را دارند. علاوه بر تحریم های اعمال شده 
توسط ترامپ شاهد هستیم که بایدن علاوه بر اینکه تحریم ها 
را لغو نکرد، تحریم های جدید هم علیه ایران وضع می کند. 
درست است آمریکایی ها تاکید می کنند زمان اندک است 
اما زمان وقتی ارزش دارد که امتیازات بیشتری کسب کنند. 
درحالی که طبق صحبت های نماینده روسیه در مذاکرات 
هسته ای، میخائیل اولیانوف، قرار شده متن جدیدی بین ایران 
و طرف های مذاکره کننده، تنظیم شود البته با لحاظ کردن 
محتوای مذاکرات شش دور قبل، تا به متن جدیدی برسند 
که مورد توافق طرفین باشد. به نظر من رسیدن به یک متن 
مورد توافق دشوار است. فاصله متن پیشنهادی ایران با متن 
مورد نظر طرف های مذاکره کننده، بسیار زیاد است. با توجه 
به کش وقوس و عقب وجلو کردن مذاکرات به نظر می رسد 
مذاکرات بعد از تعطیلات سال نوی مسیحی ادامه خواهد 
داشت )حتی بعد از سال نوی خورشیدی( اگر اتفاق جدیدی 

رخ ندهد.
 توافق اخیر ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی 
در خصوص نصب دوربین در مجتمع تسا کرج چه اندازه 

بر روند مذاکرات تاثیر می گذارد؟
مجتمع کرج جزو پادمان محسوب نمی شود با این وجود 
توافق شده که اجازه نصب دوربین ها بدون در اختیار آژانس 
بین المللی انرژی اتمی گذاشتن تصاویر داده شود. اولین تاثیر 
آن موضع ایالات متحده آمریکا بود که اعلام کرد تا سال آینده 
میلادی نشست فوق العاده شورای حاکم آژانس به تعویق 
افتاده است. درست است که مذاکرات ایران با 1+4 با مسائل 
مربوط به آژانس بین المللی انرژی اتمی دو مسأله جدا است. 
ولی طرف های مذاکره کننده بدون گزارش آژانس قادر به 
تصمیم گیری نیستند. آژانس ابزاری است برای این کشورها تا 
از فعالیت های هسته ای ایران اطلاع پیدا کنند خود این کشورها 
که نمی توانند تک تک از فعالیت های ایران بازدید کنند. آژانس 
به عنوان یک ابزاری است که اطلاع بدهد ایران چه فعالیتی 
انجام می دهد و آژانس هم با این کشورها هماهنگی کامل دارد. 
 تنش بین روسیه و اتحادیه اروپا بر سر اوکراین 
شدت گرفته است، با توجه به اینکه روسیه یکی از 
طرف های مذاکره کننده با ایران در پرونده هسته ای 

است، این مسأله بر روند مذاکرات چه تاثیری دارد؟
بحث اوکراین و تنش اروپا و روسیه در این خصوص در حوزه 
مسائل استراتژیک جهانی است. به عقیده من در مذاکرات 4+1 
مدیریت مذاکرات با روسیه است. تقریبا مواضع تروئیکای اروپا 
همان مواضع آمریکا است )به ویژه بعد از روی کار آمدن بایدن(، 
چین هم که خنثی است، بنابراین روسیه است که مذاکرات را 
مدیریت می کند به این دلیل که ایران رو در رو با آمریکایی ها 
مذاکره نمی کند و قرار شده که طرف های شرکت کننده در 
مذاکرات به عنوان واسطه عمل کنند به همین دلیل مدیریت 
مذاکرات در دست روس ها قرار گرفته است و هماهنگ کننده 
اصلی مذاکرات روس ها هستند و این امر باعث می شود که 

منافع خودشان را در نظر بگیرند.
 یکی از پرونده های سیاست خارجی که از دولت قبل 
به دولت سیزدهم به ارث رسیده است، مساله سقوط 
هواپیمای اوکراینی است، با توجه به ضرب الاجل کانادا، 
سوئد، اوکراین و بریتانیا به ایران در خصوص مسأله 
غرامت پرونده سقوط هواپیما و تهدید به پیگیری در 
قالب قوانین بین المللی، روند پرونده را در دولت جدید 

چگونه می دانید؟
احتمالا پرونده به سازمان جهانی هوانوردی غیر نظامی)ایکائو( 
ارجاع داده خواهد شد وقتی هم پرونده به ایکائو ارجاع داده شود 
مدتی طول خواهد کشید تا در این خصوص تصمیم گیری شود. 
بعد باید دید کشورهای ذی نفع در این پرونده چه خواسته ای 
دارند. در حال حاضر بیشتر بحث پوزش خواهی ایران، عدم تکرار 
چنین حادثه ای و بحث پرداخت غرامت مطرح است. در صورتی 
که پرونده به ایکائو برود براساس استانداردهای جهانی عمل 
خواهد شد که مبنای عمل پیمان یا کنوانسیون شیکاگو است که 
مطابق پیمان کشوری که سانحه در آن رخ داده مسئولیت دارد.

آرمان ملی- مطهره شفیعی: بازخوانی 
گذشته و روایتی بدون سانسور از سال های قبل 
دو وجه دارد. وجه نخست آن،  گلایه هایی است 
که در آن سال ها فرصت و شرایط ابراز آن نبود 
و وجه دیگر آن عدم لحاظ ملاحظاتی است که 
لحاظ کردن آنها در سال های بعد لزومی ندارد 
و اولین بازخوانی به عیان شدن واقعیات کمک 
می کند. جوان امروز چندان با آنچه در سال های 
قبل رخ داد و نمی توان آنها از تاریخ ایران حذف 
کرد، چندان آشنا نیست و تنها شنونده روایت ها 
بوده که به ناچار راهی جز پذیرش ندارد اما زمانی 
هم هست که حاضران در آن اتفاق یا رخداد 
در سال های بعد مواضعی اتخاذ می کنند که با 
یکدیگر متفاوت است، اتفاقاتی مانند اتفاقات 
کوی دانشگاه .چندی قبل علی شکوری راد 
به این موضوعات پرداخت. در ماجرای آخرین 
نخست وزیر روایات هایی طرح شده به ویژه از 
سوی برخی اصولگرایان که بعضا همراه با تحریف 
است. یکی از این موارد که شکوری راد چنین 

تشریح کرد: ما هم که از او حمایت می کردیم 
به خاطر آن بود که امام)ره( از او حمایت می کرد. 
امام هم عاشق چشم و ابروی نخست وزیر وقت 
نبود بلکه مشاهده می کردند  که او مخلصانه و  
مردم دارانه کار می کند بنابراین حمایت می کرد« 
شکوری راد خاظرنشان کرد:».مهندس موسوی 
انتخاب خود رئیس دولت بود البته بعد از آن که 
مجلس به آقایان میرسلیم و ولایتی روی خوش 
نشان نداد.  در زمان مجلس سوم تصمیم به 
تغییر آقای موسوی بود که مجلس مخالفت کرد 
و امام در حاشیه نامه نمایندگان نوشتند تغییر 
نخست وزیر را به صلاح نمی دانند« وی تصریح 
کرد:» 99 نفر از نمایندگان به او رأی ندادند و امام 
هم اجازه هیچ گونه تعرضی ندادند و هیچکدام به 
خاطر آن رأی در دور بعد رد صلاحیت نشدند. 
«شکوری راد چنین ادامه داد: » زمانی که امام 
در انتخابات مجلس سوم بحث جنگ فقر و غنا 
را مطرح کردند و بعد اسم از اسلام آمریکائی 
آوردند. جناح راست که معروف به طرفداری از 

بازار بود، تضعیف شد. «
 روایتی از کوی دانشگاه 78

18 تیر 78 و اتفاقاتی که در آن برهه در 
کوی دانشگاه تهران رخ داد، هیچگاه فراموش 
نمی شود. مسئولان وزارت علوم و دانشگاه تهران 
از اصلاح طلبان و نزدیکان فکری به شکوری راد 
بودند. طبیعی بود که در آن برهه اصولگرایان 
به متهم کردن اصلاح طلبان بپردازند. القائات 
دلواپسان در آن سال چنان بود که توانستند 
تاثیرات اندکی داشته باشند اما این تحریف 
دوام زیادی نداشت. شکوری راد درباره آن روزها 
چنین می گوید:» در ماجرای کوی دانشگاه 
برخی عوامل حمله به کوی دانشگاه، چنان 
حقایق را وارونه جلوه دادند که افرادی ولو 
صادقانه دریافت معکوسی از ماجرا دارند. وی 
توضیح داد:» اگر گزارش های وارونه داده نشده 
بود و موجب تأخیر اعلام نظر  مقامات ارشد 
کشور در ماجرا نشده بودند، دانشجویان تا آن 
حد تحریک نمی شدند که انگشت اتهام را به 

سوی مقامات ارشد کشور بگیرند.« شکوری راد 
روایتی از آن روزها داشت که چنین است:» آن 
زمان مشاور وزیر بهداشت بودم و برای بررسی 
موضوع رفتم . شنبه 19 تیر ساعت 8 صبح به 
آقای مقدم در بیت رهبری زنگ زدم و ماجرا را 
تعریف کردم و خواهش کردم که ورود کنند و به 

دانشجویان آرامش بدهند.
 کو آن حماسه؟

شکوری راد معتقد است دلواپسان نتوانستند 
آرمان ها را دقیق به کار بگیرند. دبیرکل سابق 
حزب اتحاد خطاب به منتقدان و دلواپسان گفت: 
»من به هیچ وجه منکر ارزشمندی توان نظامی 
کشور نیستم ولی عرض می کنم: »حفظت شیئاً 
و غابت عنک الاشیاء«. شما همه ارزش های دیگر 
را نادیده گرفته اید که شامل ارزش های اصیل 
از جمله جمهوریت است. مشارکت بالای آنها 
در انتخابات را که سرمایه و اعتبار بود از دست 
داده اید. « وی ادامه داد:» مقام معظم رهبری 
انتخابات دوم خرداد سال 7۶ را حماسه نامیدند. 
نه به خاطر آنکه منتخب مردم در آن سال 
خاتمی بود بلکه به خاطر آنکه سی میلیون نفر 
در انتخابات شرکت کرده بودند. کو آن حماسه. 
مشارکت بالای مردم در انتخابات و حضورشان در 
صحنه است که حماسه اصلی است. حکومت بر 
دل هاست که فتح الفتوح است.کو آن فتح الفتوح! 
شکوری راد در بخش دیگری درباره حمایت 
اصلاح طلبان از آقای روحانی  دو دو انتخابات 92 
و 9۶ توضیح داد:» در کنگره اخیر حزب اتحاد 
هم گفتم که روحانی و دولت او از نظر ما مطلوب 
نبودند و به حکم شرایط سیاسی تحمیلی از او و 
دولتش حمایت کردیم. اکنون هم می گویم که 
آقای وحانی کاندیدای مطلوب ما نبود. از روی 
ناچاری از او  حمایت کردیم. حمایت ما از روحانی 
به خصوص در دوره دوم اجتناب ناپذیر بود. 
اگر حمایت نمی کردیم  و  شکست می خورد، ما 

مسبب شکست او  معرفی می شدیم.«

آرمان ملی: امروز بر کسی پوشیده نیست که ایران تحت 
شدیدترین تحریم های ظالمانه آمریکا قرار دارد و در مراودات 
بین المللی، دادو ستد، تجارت و صادرات و واردات از جمله صادرات 
نفت  و واردات انواع مختلف ابزار و تجهیزات در حوزه های مختلف 
با محدودیت های بی سابقه  ای روبرو است. هر چند که این تحریم ها 
برای امروز و دیروز نیست و از گذشته ها نیز برقرا بوده است. اما این 
باعث نشده که ایران دست از تلاش بکشد بلکه همواره مسئولان 
کشورمان تلاش داشته اند که برحسب منافع ملی تحریم ها را به نحوی 
دور بزنند که بتوانند شرایط را برای مبادلات بین المللی خود مهیا 
سازند. اما به موازات آن تدابیری اتخاذ شده که از چگونگی دور زدن 
تحریم ها نیز اطلاعاتی درز نشود و کسی از این مساله سر در نیاورد. 
حال به نظر نمی رسد که در همین شرایط نیز برخی سهل انگاری ها یا 
بیان اشتباه برخی موضوعات کمکی به شرایط کشور کند و احتمالاً 

در جهت عکس عمل خواهد کرد. 
   راهکار عجیب 

عصر چهارشنبه 24 آذر ماه بود که معاون اول رئیس جمهور در 
گردهمایی رؤسای نمایندگی های ایران در کشورهای همسایه به 
سخنرانی پرداخت و با تاکید بر اینکه  دولت ضمن تقویت همه جانبه 
خود در داخل، اداره کشور را به بحث مذاکرات وابسته نکرده است و 

با  قدردانی از وزارت خارجه و سفرای ایران در برخی از کشورها برای 
کمک به دولت در زمینه کنترل بیماری کرونا و واردات واکسن در 
کشور گفت: سفرای ایران برای ورود واکسن به کشور تلاش های 
خوبی به عمل آوردند و در کنار این تلاش ها نیز تولیدات داخلی 
واکسن برای مهار ویروس کرونا در کشور قابل توجه بود. اما شاید 
بخش قابل توجه صحبت های محمد مخبر که بسیار بازتاب داشت، 
واکنش  های بسیاری را در پی داشت و ویدئوی یک دقیقه ای از آن هم 
در رسانه ها و شبکه های اجتماعی منتشر شد جایی بود که معاون اول 
رئیس جمهور گفت: »برخی از این تجهیزاتی که برای ساخت واکسن 
می خواستیم بیاوریم که الان هم هنوز کمی از گرفتاری ها  مانده در 
یکی از این انتقال پول هایی که داده شده به یکی از کشورها ردی از 
این که این مال تجهیزات واکسن است دیده شد و ما نتوانستیم آن را 
بیاوریم و بخشی را هم سفیر عزیزمان با عنوان اسباب خانه به کشور 
آورد و اتفاقات این گونه بوده است.« نکته جالب اینجا رخ داد که 
مخبر به نظر از گفته خود چندان رضایت نداشت و بیان کرد: »حال 
شاید گفتن اینها صحیح هم نباشد و این هم از زبانم در رفت و گفتم.« 
این صحبت  های مخبر باعث شد تا در فضای رسانه ای  و شبکه های 
اجتماعی رویکردها و تحلیل های مختلفی در خصوص اظهارات 
معاون اول رئیس جمهور شاهد باشیم. بسیاری بر این باورند که بهتر 

بود مخبر این سخنان را بیان نمی کرد و حتی از راه   های دور زدن 
تحریم نیز سخن نمی گفت. 

   واکنش ها به مخبر
پس از انتشار ویدئوی معاون اول رئیس جمهور در خصوص 
چگونگی تامین و وارد کردن لوازم ساخت واکسن این اظهارات 
با واکنش  های مختلفی مواجه شد. چنانکه علی قلهکی فعال 
رسانه ای اصولگرا در توئیتی نوشت: »با توجه به روند مذاکره، 
فرسایشی شدن آن  و یا حتی عدم حصول نتیجه نیازست که 
راه های دور زدن تحریم ها  حتی راه های خاص نسوزد. مطرح 
نمودن دور زدن تحریم در قالب لوازم سفرا بسیار اشتباه بود. 
آمریکایی ها مستند به صحبت های مخبر می توانند مانع از خروج 
لوازم دیپلمات های ما از کشور میزبان شوند.« واکنش های دیگر 
نیز همه در یک نقطه یعنی گاف مخبر یکسان و مشترک بودند. 
هرچند که بیژن نوباه وطن نماینده تهران پس از صحبت  های 
معاون اول رئیس جمهور اظهار داشته: این پیشرفت های جمهوری 
اسلامی بی اساس بودن تئوری های غربی ها را در مورد انقلاب 
اسلامی را برملا می کند به هر حال مردم غرب از خودشان سؤال 
می کنند که اگر ایران عقب افتاده است و جمهوری اسلامی اگر 
توان اداره کشور را ندارد، این همه پیشرفت های پزشکی چگونه 
اتفاق افتاده است. وی افزوده: تولید واکسن کرونا در ایران غربی ها 
را ترساند؛ چراکه می دانند ایران توان تولید واکسن را دارد و این کار 
را می کند و برخی کشورها مثل سوئیس حتی از ما تقاضای واکسن 
برکت را می کردند و رسیدن ایران به این مرحله درواقع به معنای 
شکست تئوری های غرب مبنی بر عقب ماندگی ایران است و این 

ارزش بسیار بالایی دارد.
    بیانیه وزارت امور خارجه

روابط عمومی وزارت امور خارجه طی بیانیه ای، در خصوص برخی 
حواشی پیش آمده پیرامون اظهارات معاون اول رئیس جمهور در 
جلسه پایانی گردهمایی روسای نمایندگی  های جمهوری اسلامی 
ایران در کشورهای همسایه اعلام داشت: ویدئوی چندثانیه ای که 
از اظهارات راهبردی و راهگشای نزدیک به یک ساعته معاون اول 
محترم رئیس جمهور منتشر شده، به صورت ناقص و بدون توجه به 
مقدمه و موخره بیان  شده از طرف ایشان بازنشر گردیده است. ضمن 
اینکه مباحث مطرح شده در این نشست و نیز برخی جلسات دیگر 
که در روزهای قبلی همایش سفرا مطرح شده بود، به دلیل اهمیت 
موضوعات، کاملا جنبه داخلی و عملیاتی داشته و بنایی به انتشار 
عمومی و رسانه ای شدن آنها نبوده که متاسفانه در این زمینه دقت 
نظر لازم توسط یکی از خبرگزاری ها صورت نگرفته و بخش هایی 
تقطیع شده از آن انتشار یافته است.  بدون شک خدمات دولت 
سیزدهم در تامین واکسن  مورد نیاز آحاد ملت ایران و صیانت از جان 
مردم بدون توجه به موانع و محدودیت های بیشماری که تحریم های 
شدید و بی سابقه ایالات متحده برضد ملت ایران ایجاد کرده، از 
افتخارات مجموعه دولت و دستگاه دیپلماسی است که در حافظه و 

تاریخ مقاومت مردم این مرز و بوم ثبت و ضبط می ماند.

گزارش»آرمان ملی« از اظهارات معاون اول رئیس جمهور درباره واردات تجهیزات واکسن: 

گاف معاون اول با بيانيه درست نشد  
   دور زدن تحریم ها با اسباب خانه سفیر

 بیانیه وزارت امور خارجه: بنا نبود اظهارات مخبر رسانه ای شود

بدون شک نمی توان منکر سنگ اندازی هایی شد که طیف 
دلواپس جریان اصولگرا در مسیر مذاکرات ظریف و تیم او ایجاد 
کردند. آنها توجهی نداشتند که مذاکرات اقدامی ملی است یعنی 
نفع وضرر او متوجه همه مردم می شود اما اصلاح طلبان اکنون از تیم 
مذاکره اصولگرا حمایت می کنند چون روند را ملی می دانند جالب 
اینجاست که دلواپسان تلاش زیادی دارند تا اصلاح طلبان را مانع 
رسیدن به نتیجه خوب معرفی کنند. دیروز نماینده سابق مجلس 
گفت:» موضع اصولی و منطقی تیم مذاکره کننده هسته ای ایران، 
حتی مورد اذعان و تایید شخصیت های جریان اصلاح طلب نیز واقع 
شده است.« محمود صادقی نماینده اصلاح طلب مجلس دهم در 
صفحه شخصی خود نوشت: » به رغم انتقادهایی که به تیم دیپلماسی 
هسته ای دارم، این موضع که اول باید امریکا تحریم ها را لغو کند تا 
ایران به تعهدات هسته ایش بازگردد را کاملا منطقی و قابل دفاع 
می دانم. چون دولت امریکا بود که اول از برجام خارج شد. اگر حالا 

خواهان احیای برجام است باید در بازگشت به آن پیشقدم شود.«

مشخص نیست چرا نمایندگان دلواپس مجلس اولویت خود 
را بجای حل مشکلات مردم به موضوعاتی معطوف کرده اند که 
هر چند باید بررسی شود اما نیاز امروز جامعه نیست. آنها به زعم 
خود مچ گیری از مدیران دولت قبل را تکلیف می دانند مانند 
جواد کریمی قدوسی، یک عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 
که با اشاره به این که مدیر یکی از بانک های خصوصی که توسط 
دولت قبل منصوب شده دوتابعیتی است، می گوید: این فرد به 
طور متوسط دو هفته یکبار سفر به انگلیس و اتحادیه اروپا داشته، 
به دلیل احتمال فرار این شخص، موضوع را رسانه ای کردیم تا 
دستگاه قضایی پیگیری لازم را انجام دهد. او چنین ادامه داده 
است: زیرا بخش قابل توجهی از افراد در دولت قبل دوتابعیتی 
بودند و وزیران دوتابعیتی هم داشتیم که اکنون برخی از وزیران 
دولت قبل به لندن رفتند و باز نمی گردند و ما این موضوعات را 
می دانستیم. ما در دولت جدید بررسی تحقیق و تفحص انجام 

نداده ایم و تحقیق و تفحص ما مربوط به دولت قبل بود

 

شرط لغو تحریم ها کاملا 
منطقی است

مجلس کاشف 
دوتابعیتی های دولت قبل!

نیاز اصولگرایان به 
حرف های دهن پرکن!

روایت »آرمان ملی« از پاسخ علی شکوری راد به منتقدان:

 وقايع حمله به 
 كوی دانشگاه را 

وارونه جلوه دادند

برخی اظهارات به ویژه از سوی نمایندگان مجلس سبب انتقاداتی 
شده است. این افراد عقاید و دیدگاه های خود را مطرح می کنند در 
حالی که انتظار اکثریت جامعه از آنها حل مشکلاتی مانند معیشت 
و اقتصاد است. عضو حزب کارگزاران می گوید: »یک مشکلی جناح 
اصولگرا در کشور دارد و آن این است که با شعار انقلابی مجلس 
انقلابی تشکیل دادند و قدرت را یکدست و قبضه کردند، از همین رو 
با وجود چنین شرایطی این جناح نیاز دارد حرکت هایی نشان دهد که 
چشمگیر و متفاوت با وضعیت موجود است بنابراین به قول خودشان 
یکسری حرکات خاص را نشان می دهند که با شعارهای شان جور 
در بیاید.« هدایت آقایی اظهار داشت»صحبت های عجیب و غریبی 
که گه گاه حال چه در باب واردات آلات موسیقی و یا در باب مسائلی 
که در ارتباط با جنبه های فرهنگی و اقتصادی است، می شنویم و یا 
بزرگنمایی هایی را که مشاهده می کنیم باید در پشت صحنه این 
جریان بررسی کرد که نشان می دهد این جناح نیاز به حرف های 

دهان پرکن و چشم گیر دارد.«

مشارکت مردم هم حماسه است


